

Title (en)

Scissors, especially adapted to cutting hair.

Title (de)

Schere, insbesondere zum Haarschneiden.

Title (fr)

Paire de ciseaux, notamment à usage de coupe de cheveux.

Publication

**EP 0329568 A1 19890823 (FR)**

Application

**EP 89400461 A 19890217**

Priority

FR 8802020 A 19880219

Abstract (en)

Pair of scissors, especially for cutting hair, comprising two elements articulated about a common axis (6), each of which comprises a cutting blade (2, 3) extended beyond the axis of articulation by an arm (4, 5) provided with a ring (9, 10) allowing the control of the branch by the end of a user's finger (7, 8), one of the rings receiving the third finger (7) and the other the thumb (8) of the user. According to the invention, this pair of scissors is characterised in that one, if necessary each, of the said arms (4) comprises, mounted in its ring (9), a transverse ferrule (11) in the form of a cylindrical tube, closed at one end and open at the other, the said ferrule having a screw thread (21) in its outer surface capable of working in conjunction with a thread (22) of the same pitch formed in the ring in order to adjust at will the relative position of the ring with respect to the ferrule which receives and immobilises the end phalanges of the user's third finger and/or thumb. <IMAGE>

Abstract (fr)

Paire de ciseaux, notamment pour la coupe de cheveux, comportant deux éléments articulés autour d'un axe commun (6), dont chacun comprend une lame coupante (2,3), prolongée au-delà de l'axe d'articulation par une branche (4,5) munie d'un anneau (9,10) permettant la commande de la branche par l'extrémité d'un doigt (7,8) d'un utilisateur, l'un des anneaux recevant l'annulaire (7) et l'autre le pouce (8) de celui-ci. Selon l'invention, cette paire de ciseaux se caractérise en ce que l'une, le cas échéant chacune, desdites branches (4) comporte, montée dans son anneau (9), un embout transversal (11) en forme de tube cylindrique, fermé à une extrémité et ouvert à l'autre, ledit embout présentant dans sa surface externe un pas de vis (21) propre à coopérer avec un filetage (22) de même pas ménagé dans l'anneau de manière à ajuster à la demande la position relative de l'anneau par rapport à l'embout qui reçoit et immobilise les phalanges d'extrémité de l'annulaire et/ou du pouce de l'utilisateur.

IPC 1-7

**B26B 13/20**

IPC 8 full level

**B26B 13/20** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B26B 13/20** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] US 4642895 A 19870217 - GAUVRY GLENN A [US]
- [A] US 3906630 A 19750923 - MEGNA SALVATORI GESU
- [A] US 4453311 A 19840612 - TWIGGER ALAN R [US]
- [A] DE 75399 C
- [A] US 2525450 A 19501010 - GEORGE D AMATO CELESTINO

Cited by

CN107405776A; WO0048794A1; FR2789927A1

Designated contracting state (EPC)

CH DE ES GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

**EP 0329568 A1 19890823; FR 2627421 A1 19890825; FR 2627421 B1 19900727**

DOCDB simple family (application)

**EP 89400461 A 19890217; FR 8802020 A 19880219**